
 
                                                                                                              Jondal 28.10.16. 

 

Innkalling til styremøte 24, styremøte nr 4 i 2016.  

 

Til Toralv Mikkelsen, Svein K. Halleraker, Benthe Enes Bondhus, Jon Larsgard, Heidi 

Sandven Botnen. 

 

Innkalling til styremøte i Jondalstunnelen AS. 

Det vert kalla inn til styremøte i Jondalstunnelen AS mandag 7. november 2016 klokka 1330 

på kommunestyresalen i Jondal. 

  

Saker til handsaming. 

 

Sak 16.04.25 Godkjenning av innkalling. 

 

Framlegg til vedtak: 

Innkallinga vert godkjend. 

 

Sak 16.04.26. Godkjenning av møtebok for styremøte nr 23, 24.08.16. 

 

Møteboka har vore utsendt til styret. Det er ikkje komme inn merknader. 

Framlegg til vedtak: 

Møteboka vert godkjent. 

 

Sak 16.04.27  Oppgradering av vegstandard Austrepollen – Nordrepollen. 

 

Viser til styresak 16.03.22 om oppgradering av vegstandard mellom Austrepollen og 

Nordrepollen på Fv 107. 

I samband med KU for Jondalstunnelen vart det vurdert fleire alternative løysingar for vegen 

mellom podlane i Mauranger. Det politiske miljøet, spesielt i Kvinnherad, ynskte ei 

tunnelløysing og meinte at berre ei tunnelløysing kunne gje ein trygg og sikker veg mellom 

Folgefonntunnelen og Jondalstunnelen. Men dei økonomiske rammene og forventa trafikk 

gav ikkje rom meir enn ei utbetring av den gamle anleggsvegen mellom Austrepollen og 

Nordrepollen.  

Initiativet frå styret si side kjem på bakgrunn av at armen Odda – Bergen via Jondalstunnelen 

har fått ein langt høgare trafikk enn føresett, og strekninga mellom Nordrepollen og 

Austrepollen har difor fått større ulukkesrisiko. Styret ynskjer utnytta eit større 

inntektspotensiale til å fremja eit «seinfaseprosjekt» som omfattar ei tunnelløysing mellom 

Nordrepollen og Austrepollen (jfr. ulike tunnelalt. i KU for Jondalstunnelen) og ei utbetring 



av vegen mellom Jondalstunnelen og Jondal sentrum som gjev ein trafikksikker veg både for 

biltrafikken og syklande/gåande. 

 

Før ein set i gang omfattande arbeid med saka må styret, få avklart om eigarane av selskapet  

tillet at eit slikt arbeid vert sett i gang.  

Difor vert eigarkommunane og Hordaland fylke inviterte til å ta del i styremøtet og drøfta 

saka. 

For Jondalstunnelen AS har Per Steffen Myhren, tidlegare Statens vegvesen, sett på det 

trafikkale og økonomiske grunnlaget for ei vidareføring av prosjektet Jondalstunnelen. Per 

Steffen Myhren si oppsummering er teke inn i si heilheit nedanfor: 

«Jondalstunnelen – vidareføring av prosjektet 
 
Jondalstunnelen hadde i St prp nr 72 (2007-2008) ein finansieringsplan på tilsaman 760 mill 2008-kr. 
Det var bompengar 83 mill kr, statlege midlar 52 mill kr, kommunale tilskot 58 mill kr og 
fylkeskommunale midlar 567 mill kr. 
 
Denne planen bygde på følgjande føresetnader: 
 

 Årleg prisauke på 4,1% frå 2007 til 2009, deretter 2,5% 

 Gjennomsnitt bominntekt pr køyretøy 86,50 kr (2008-prisnivå) 

 Årlege innkrevingskostnader 4,6 mill kr fram til 2016 (då det var føresett overgang frå 
manuell innkreving til AUTO-pass) deretter 2,3 mill kr pr år. 

 Investering ny automatisk bomstasjon i 2016 5,7 mill kr. 

 Start bompengeinnkreving i 2012. 

 Trafikk i opningsåret 350 køyretøy pr døgn (ÅDT) 

 Årleg trafikkauke fram til 2016 1,6%, nedgang i 2016 på grunn av gratis Folgefonntunnel, 
deretter 0,8 % pr år. 

 Lånerente på 4,5% pr år. 
 
Mange av desse føresetnadene har endra seg. 
 

 Bominntekta pr køyretøy var i 2015 på 89,82 kr pr passering. 

 Prosjektet har hatt automatisk innkreving frå opning med årlege kostnader under 2 mill kr pr 
år. 

 Trafikken første heile driftsåret (2013) var på 369 ÅDT i tråd med prognosen i St prp. 

 Men trafikkauken etter opning har vore langt høgare enn føresett i prognosen. Frå 2013 til 
2014 var den på 15,3%, frå 2014 til 2015 var den på 15,8% og frå 2015 til 2016 ser den ut til å 
ligge på om lag 12%. 

 Lånerenta har vore om lag 3% pr år. 
 
Summen av dette og spesielt den store auken i trafikken har som konsekvens at bompengelånet 
truleg kan nedbetalast i 2017 og det ekstra tilskotet frå fylkeskommune og kommunane på tilsaman 
21 mill kr, kan nedbetalast i 2018. Det er og grunn til å merke seg at trafikken gjennom 
Jondalstunnelen etter at Folgefonntunnelen vart gratis i juni 2016 ikkje har gått ned, som i 
prognosen, men har hatt ein sterk auke i månadene etter dette. 
 
Dette må sjåast opp i mot føresetnadene i bompengeproposisjonen om at berre sjølve 
bompengelånet ville ta 15 år å betale ned. No kan bompengelånet og refusjonen til 
fylkeskommune/kommunane betalast ned på 6 ½ år. 
 
På denne bakgrunn har styret i Jondalstunnelen A/S teke opp spørsmålet om ei forlenging av 
bompengeperioden vil kunne gi grunnlag for ei vidare utbetring av tilførslevegane til Jondalstunnelen. 



Spesielt gjeld dette deler av partiet mellom Austrepollen og Nordrepollen. Denne vegen vart bygt som 
anleggsveg i samband med kraftutbygging og med dårleg breidde, kurvatur og stigning. 
 
Dersom ein føreset at den positive traffutviklinga vil halde fram til 2020 med ein årleg auke i trafikken 
på 10% og deretter 1,8% i tråd med sentrale føringer og lånerenta held seg på 3% pr år til 2020 og 
deretter aukar til 4/4,5% så vil ei utviding av bompengeperioden til og med 2027, som gir ein samla 
bompengeperiode på 14 år og eit kvartal, kunne finansiere eit låneopptak på 210 mill kr i åra 2019 til 
2021. Dersom fylkeskommunen og kommunane reinvesterer sine 21 mill kr, vil ein kunne finansiere 
vel 230 mill kr. 
 
Eit alternativ er at den utvida bompengeperioden går frå 2019 til og med 2033 (15 år) ein vil då kunne 
finansiere eit bompengelån på vel  350 mill kr i åra 2019 til 2022. Med reinvestering frå 
fylkeskommune/kommunane kjem vi opp i 375 mill. kr. 
 
Her er naturleg nok mange usikre faktorar i dette reknestykket, men det viser at det er eit stort 
potensiale for vidare vegutbetring på sambandet Jondal – Odda/Kvinnherad. 
 
Dersom ein finn at det skal arbeidast vidare med dette opplegget så må det kome ein planprosess, 
truleg kan ein gå rett på reguleringsplan sidan kommunedelplanen for Jondalstunnelen også omfatta 
strekninga fram til Austrepollen. Denne planprosessen blir truleg eit kommunalt ansvar å få 
finansiert, sidan bompengeinntektene frå Jondalstunnelen er reservert til det prosjektet Stortinget 
gjorde vedtak om. 
 
Hordaland fylkeskommune arbeider med ein plan for vidare utbygging av fylkesvegnettet mellom 
anna. Det er viktig at prosjektet får ein omtale i denne planen då det vil vere grunnlaget for det vidare 
opplegget for framdrift av prosjektet.» 

 

Framlegg til vedtak:  

Styret for Jondalstunnelen AS vedtek at det vert sendt eit brev til Hordaland fylkeskommune 

med innspel om å få eit tunnelsamband mellom Austrepollen og Nordrepollen i Kvinnherad 

nemnt som eit aktuelt nytt prosjekt i regional vegplan for Hordaland, finansiert med større  

bompengeinntekter enn forventa i Jondalstunnelen. 

  



Sak 16.04.28 Økonomirapport 3. kvartal 2016. 

 

 
 

 



 
 

I budsjettet for 2016 la me ikkje inn auke i inntekt samanlikna med budsjettet for 2015 grunna 

uvisse knytt til trafikk i Jondalstunnelen etter Folgefonntunnelen vart bompengefri 15..06.16. 

Trafikkstatistikk for Jondalstunnelen viser framleis vekst også etter at Folgefonntunnelen er 

blitt gratis. Økonomirapporten pr.30.sept. viser også at inntektene i Jondalstunnelen i 2016 vil 

kunna passera inntektene i 2015 som var på 16,5 mil kr.  

 

Framlegg til vedtak: Økonomirapport pr. 30.09.16 for Jondalstunnelen AS vert teken til 

vitande. 

 

 

Sak 16.04.29 Informasjon om nytt regionalt bomselskap. 

 

Toralv Mikkelsen informerer  frå informasjonsmøtet i vegdirektoratet 26. oktober 2016. 

 

Framlegg til vedtak: 

Informasjonen vert teken til vitande. 

 

Sak 16.03,24 Eventuelt.   
 

 

 

 

 

Toralv Mikkelsen 

  -st.leiar.- 

 

 


